

专业代码: 120201 专业名称: 会计学
Specialty Code: 120201 Major: Accounting

一、专业简介

Introduction

“会计学”是“工商管理”一级学科下设的二级学科，2000年获硕士学位授予权，毕业生授予管理学学位。

“Accounting” is the secondary discipline of first level discipline “Business Administration”. In 2000, the university obtained the authorization to launch the master programme for Management. Graduates are granted Master Degree of Management.

1、培养目标

Educational objective:

1) 掌握本学科坚实的基础理论和系统的专门知识，掌握一门外国语，能熟练地进行专业阅读和初步写作；

To master solid basic theories and systematic expertise, master a foreign language, and develop the capacity of professional reading and primary writing;

2) 培养严谨求实的科学态度和作风，具有创新求实精神和良好的科研道德，具备独立从事本学科的科学

研究能力；
To foster a serious and practical scientific attitude and style, the down-to-earth spirit of innovation, good scientific research ethics, and the ability to undertake independent scientific research;

3) 能熟练运用计算机和信息化技术，解决本学科领域的问题并有新的见解；

To get proficiency in the use of the computer and information technology to solve problems within the specialty and with unique insights;

4) 可胜任本专业或相邻专业的教学、科研以及相关的管理、研究工作。

To be competent for teaching, scientific research, management and research of the specialty and relevant specialties

2、主要研究方向

Main Research Fields

1) 会计基本理论与方法 2) 审计学 3) 现代管理会计

1) Basic Accounting Theories and Methods

2) Auditing

3) Modern Management Accounting

3、就业方向

Career Prospects

本专业对研究生的培养实行导师负责制，强调通过科学研究培养研究生独立从事科研工作的能力，强调综合素质和创新能力的培养，毕业生可在企事业单位、会计师事务所、国家机关和政府部门从事会计管理、审计实务、财务管理或金融管理等实际工作，或在科研机构与高等学校从事相应的研究与教学。

Graduates in this specialty are fostered by tutors through the steering team. This specialty especially focuses on the development of graduates' ability to engage in scientific research independently through scientific research as well as their comprehensive quality and capacity of innovation. After graduation, graduates will be competent for accounting management, auditing practices, finance management or financial management in enterprises and institutions, accounting firms, state organs and government departments. They can also be engaged in corresponding research and teaching in research institutions and institutions of higher learning.

二、师资力量和科研成果

Faculty Resources and Scientific Research Achievements

本专业拥有一支以中青年教师为骨干、知识结构合理、教研能力强的师资队伍。现有教师 10 人，其中教授 2 人（含博士生导师 1 人）、副教授 8 人、讲师 2 人。教师中 7 人具有博士学位，4 人拥有海外著名高校访问学者经历。多人获得校教学质量一等奖和校青年教师教学竞赛一等奖。《会计学原理》获得湖北省精品课程奖。

This specialty is staffed with a faculty team dominated by young and middle-aged members, featuring rational knowledge structure and strong research skills. There are 10 teachers, including 2 professors (1 doctoral supervisor), 8 associate professors, and 2 lecturers. Among them, 7 have the doctor's degree and 4 teachers have visited famous foreign colleges and universities. Many teachers have been awarded the first prizes for their teaching quality and competition for young teachers. The *Principles of Accounting* has been awarded the fine course award in Hubei Province.

本专业先后承担国家、省（部）级和企业合作的研究课题 60 多项，其中国家自然科学基金 2 项、省部级科研项目 10 项、其他各类科研项目 52 项；在《管理世界》、《会计研究》等国内外重要学术刊物上发表论文 220 余篇（SCI、EI 索引收录 20 余篇），出版学术专著和教材 20 余部，获得省部级科研成果奖 3 项。按照国际规范的研究方法，在理论研究上形成了综合运用数理分析与实证分析研究中国财务与会计问题的学术特色。本专业与特许公认会计师公会、加拿大注册会计师协会等建立了广泛的交流与合作。

The specialty has undertaken more than 60 research programs at the national and provincial or ministerial level or in partnership with enterprises, including 2 programs of National Social Science Foundation, 10 scientific research programs at the provincial or ministerial level, and 52 other research programs; more than 220 papers have been published in major academic journals at home and abroad, including the *Management World* and *Accounting Research* (over 20 papers listed in the SCI and EI Index). In addition, more than 20 academic monographs and textbooks have been published. The specialty has also won 3 scientific research awards at the provincial or ministerial level. It has established its academic feature: integrated use of mathematical analysis and empirical analysis to study financial and accounting issues based on theoretical studies. It has established extensive exchanges and cooperation with the Association of Chartered Certified Accountants (ACCA) and the Certified General Accountants Association of Canada.